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Dnr 14KS/0421 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 160 

Fortsatt utbyggnad av GC-väg och VA på Ingarö 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsen noterar samhällsplaneringsnämndens beslut att bygga VA-

ledningar och GC-väg på sträckan från Gamla Brunnsvägens östra ände till 

korsningen Björkviksvägen/Eknäsvägen samt att utgifterna finansieras genom 

omprioritering av befintliga investeringsmedel. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Projektering har gjorts för anläggning av GC-väg samt VA-ledningar vid 

Kulla-Karby. Avsikten var att en exploatör skulle bidra till exploateringen, vil-

ket kommunens befintliga budget är anpassad för. Exploatören har nu valt att 

inte gå vidare med planarbetet. Oavsett denna omständighet behövs såväl VA-

ledningar som GC-väg för fortsatt utbyggnad på Ingarö. 

 

Mot denna bakgrund har samhällsplaneringsnämnden lämnat uppdrag om 

byggnation av VA-väg på sträckan från Gamla Brunnsvägens östra ände till 

korsningen Björkviksvägen/Eknäsvägen. Finansieringen sker i form av omprio-

ritering av befintliga investeringsbudgetmedel, ramanslag för GC-vägar samt 

utbyggnad av huvudledningar VA. 

 
Handlingar i ärendet 

Samhällsplaneringsnämndens beslut 2014-08-26, § 76 

Angående fortsatt utbyggnad av GC-väg och VA på Ingarö, KLK 2014-09-16 

 
Sändlista 

SPN 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0624 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 161 

IKT-strategi för de kommunala skolorna 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Förslaget till IKT-strategi för de skolor som drivs i kommunal regi an-

tas. 

2. ITK-strategin träder i kraft i och med att den antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I beslutet om budget för 2013 lämnades uppdrag om att ta fram ett förslag till 

IKT-strategi (informations- och kommunikationsteknik) för de kommunala 

skolorna. Förslaget till IKT-strategi bedöms vara ett ändamålsenligt verktyg i 

syfte att öka likvärdigheten för IKT-frågor på de skolor som bedrivs i kommu-

nal regi. 

 

Förslaget till IKT-strategi innehåller följande delar: 

 

1. Om dokumentet 

2. Utgångspunkter för strategin 

3. Nuläge, aktuell forskning och framtid 

4. LIKA ska användas för vidareutveckling 

5. Vision och övergripande mål 

6. LIKA-områdena ledning, infrastruktur, kompetens och användning 

7. Ansvarsfördelning 

8. Digital utrustning 

9. Definitioner 

10. Finansiering 

11. Uppföljning och utvärdering 

 
Handlingar i ärendet 

IKT-strategi för de kommunala skolorna, KLK 2014-08-25 

 
Yrkanden 

Max Ljungberg (MP), Anders Bergman (FP) och Mikael Lindström yrkar att 

IKT-strategin ska antas. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar anta ITK-

strategin och finner att strategin antas. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 5 av 25 

Kommunstyrelsen 2014-10-08 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

”Det är glädjande att Värmdö kommun påbörjat ett mer ambitiöst arbete med digi-

taliseringen i grundskolan. Strategin är en utmärkt början i detta arbete och vi ser 

positivt på att handlingsplaner läggs upp som ett nästa steg. Vi socialdemokrater 

ser att det finns ett stort behov av att göra IT-användningen på skolorna likvärdig. 

I nästa steg i handlingsplanen är vi därför angelägna om att bryta ner vad likvär-

digheten betyder i praktiken i form av infrastruktur, datortäthet, kompetensförsörj-

ning av lärare, kunskaper och kompetenser hos eleverna. Vi ser också behovet av 

gemensamma utbildningssatsningar och behovet av att ingå i nätverk för det digi-

tala lärandet för pedagogerna.” 

 
Sändlista 

Utbildningsstyrelsen 

Författningshandbok 

 

____________ 
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Dnr 13SPN/0221 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 162 

Antagande av detaljplan för Gamla Brunnsvägen (I4) 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Förslaget till detaljplan för Gamla Brunnsvägen (I4) antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplaneområdet Gamla Brunnsvägen (I4) är ett prioriterat förändringsom-

råde, vilket innebär att området ska förses med kommunalt VA, ges ökade 

byggrätter och anpassas till permanentboende. De prioriterade förändringsom-

rådena ska dock behålla sin prägel och förtätning genom avstyckning ska und-

vikas. 

 

Planens syfte är att medge större byggrätter på befintliga bostadsfastigheter än 

vad nuvarande planer ger. Inga nya bostadsfastigheter ska tillkomma. Planen 

omfattar även ett område för friluftsändamål som inte är planlagt sedan tidi-

gare. 

 
Handlingar i ärendet 

Samhällsplaneringsnämndens beslut 2014-08-26, § 70 

Antagande av detaljplan för Gamla Brunnsvägen (I4), KLK 2014-09-03 

 
Yrkanden 

Peter Frej (M) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till samhällspla-

neringsnämndens förslag att detaljplanen antas.  

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt samhälls-

planeringsnämndens förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt för-

slaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Per-Olof Fransson (KD) lämnar följande reservation: 

 

”Reservation mot beslutet att minsta tomtstorlek ska vara 3 500 m2. Man vill 

alltså att fler fastigheter inte ska kunna bildas, och ytterligare bostäder byggas. 

 

Som skäl anger förvaltningen och samhällsplaneringsnämndens ordförande att 

fastigheterna befinner sig i primär och sekundär zon för grundvattentäktområde 

och man då inte kan kräva försiktighetsåtgärder vid byggande, av den enskilde 

fastighetsägaren. Detta påstående talar emot sig självt, då det tillåts att på varje 

befintlig fastighet kan nya byggnader grundläggas och uppföras. För området 

gäller av Länsstyrelsen beslutade försiktighetsbestämmelser. Alla måste givet-
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vis följa Länsstyrelsens bestämmelser, vare sig man är exploatör eller enskild 

byggare. 

 

Likabehandling av kommunens medborgare: 

I samma område fastställs annan detaljplan som medger uppförande av 130 nya 

bostäder. I samma område planeras uppförande av 80 hyresbostäder. I samma 

område och dess närhet har relativt nyligen uppförts flera hundra bostäder. 

Dessa byggnationer har inte någon påverkan på grundvattentäkten. Senaste de-

taljplanen i Brunn har 1 800 m2 som minsta tomtstorlek och där finns fastig-

heter som ligger inom grundvattentäktsområdet, men dessa har inte bedömts 

förorena grundvattnet. 

 

Det är absurt och diskriminerande, att samhällsplaneringsnämnden bedömer att 

just de som kan tänkas bebo Gamla Brunnsvägen, skulle förorena grundvatten-

täkten när ingen annan bedömts göra det.” 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0372 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 163 

Nämndorganisation 2015 - 2018 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras för beredning till ett extra kommunstyrelsesammanträde 

före 2014-10-22 för att förhandla en nämndorganisation som har största möj-

liga samsyn bland fullmäktiges partier. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Samtliga partier i kommunfullmäktige har under tre tillfällen bjudits in till 

överläggningar och diskussioner om den politiska nämndorganisationen under 

mandatperioden 2015 – 2018. 

Förslaget till ny nämndorganisation bygger på diskussionen med partierna. In-

tervjuer och studier av andra kommuners organisation, m.m. har också genom-

förts. De föreslagna nämndernas ansvarsområden redovisas i tjänsteskrivelse. 

 
Handlingar i ärendet 

Nämndorganisation 2015 – 2018, KLK 2014-09-24 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar: 

 

1. Följande nämnder ska finnas i Värmdö kommun under mandatperioden 

2015 – 2018 (antalet ledamöter och ersättare anges inom parantes): 

 Kommunstyrelse, tillika krisledningsnämnd (13+13) 

 Utbildningsnämnd (9+9) 

 Teknisk nämnd (9+7) 

 Bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnd (9+7) 

 Socialnämnd (9+7) 

 Vård- och omsorgsnämnd (9+7) 

 Näringslivsnämnd (9+7) 

 Kultur- och fritidsnämnd med utökat ansvar för bl.a. porslins-

museum (9+7) 

 Överförmyndarnämnd (3+3, 2+2 utses av Värmdö kommun, 

1+1 utses av Vaxholms stad) 

 Valnämnd (antal ledamöter är detsamma som antal partier i 

kommunfullmäktige efter valet samt lika många ersättare, 8+8) 

2. Samtliga nämnder kan besluta att inrätta utskott. 

3. Nämnderna har också möjlighet att inrätta rådgivande organ. Dessa råds 

arbetsordningar ska fastställas av kommunfullmäktige. Rådet har inte 

rätt till ersättning enligt ersättningsreglerna för förtroendevalda. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå nya reglementen för nämn-

der och styrelser och andra därtill relevanta styrdokument med anled-
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ning av den förändrade nämndorganisationen, Dessa ska beslutas av 

kommunfullmäktige senast i december 2014. 

5. Gustavsberg Porslinsmuseum AB förklaras vara ett vilande bolag, 

samtlig verksamhet, inventarier, etc. flyttas till kommunen genom en så 

kallad inkråmsaffär per den 1 januari 2015. Porslinsmuseets verksamhet 

överflyttas till kultur- och fritidsnämndens ansvarsområde. 

6. Utbildningsnämnden ansvarar för kommunens alla utbildningsfrågor, 

från förskola till gymnasiet och annan pedagogisk verksamhet. Närings-

livsnämnden ansvarar för SFI, integration, arbetsmarknad, näringsliv 

och vuxenutbildning. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) och Max Ljungberg (MP) yrkar återremiss för 

beredning till ett extra kommunstyrelsesammanträde före 2014-10-22 för att 

förhandla en nämndorganisation som har största möjliga samsyn bland full-

mäktiges partier. 

 

Andersson Ribbing yrkar i andra hand: 

 

1. Följande nämnder ska finnas i Värmdö kommun under mandatperioden 

2015-2018. Antal ledamöter och ersättare anges inom parentes  

 Kommunstyrelse och tillika krisledningsnämnd (13+13) 

 Utbildningsnämnd (11+11) 

 Teknisk nämnd (9+9) 

 Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnd (9+9) 

 Socialnämnd (9+9) 

 Vård och omsorgsnämnd (11+11) 

 Arbetsmarknadsnämnd (11+11) 

 Kultur och fritidsnämnd med utökat ansvar för bland annat 

porslinsmuseum (9+9) 

 Överförmyndarnämnd (3+3, 2+2 utses av Värmdö kommun, 1+1 

utses av Vaxholms stad) 

 Valnämnd (antal ledamöter är detsamma som antal partier i 

kommunfullmäktige efter valet i september 2014, + lika många 

ersättare)  

2. Samtliga nämnder kan besluta att inrätta utskott.  

3. Nämnderna har också möjlighet att inrätta rådgivande organ. Dessa råds 

arbetsordningar ska fastställas av kommunfullmäktige. Råden har inte 

rätt till ersättning enl. ersättningsreglerna för förtroendevalda.  

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå nya reglementen för 

nämnder och styrelser och andra därtill relevanta styrdokument med 

anledning av den förändrade nämndsorganisationen. Dessa ska 

återrapporteras till kommunfullmäktige senast i december 2014.  

5. Gustavsbergs porslinsmuseum AB förklaras vara ett vilande bolag, och 

samtlig verksamhet, inventarier etc. flyttas till kommunen genom en så 

kallad inkråmsaffär per den 1/1-2015. Porslinsmuseums verksamhet 

överflyttas till kultur och fritidsnämndens ansvarsområde.  

6. Utbildningsnämnden har ansvar för kommunens utbildningsfrågor, från 

förskola till grundskola och annan pedagogisk verksamhet, i en politisk 
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nämnd. Undantagen från nämndens ansvarsområde är gymnasiet. 

Nämnden har 11 ledamöter och 11 ersättare.  

7. Arbetsmarknadsnämnden ansvarar för SFI, integration, arbetsmarknad, 

näringsliv, vuxenutbildning och gymnasieutbildning. Nämnden har 11 

ledamöter och 11 ersättare. 

 

Ljungberg yrkar i andra hand: 

 

1. Följande nämnder ska finnas i Värmdö kommun under mandatperioden 

2015-2018. Antal ledamöter och ersättare anges inom parentes  

 Kommunstyrelse med ett arbetsutskott, KSAU, som också fungerar 

som kommunens krisledningsnämnd och det forum där 

arbetsgivarfrågor hanteras. Vidare ska KS ha ett hållbarhetsutskott 

med ansvar för att följa upp såväl ekonomisk som social och 

ekologisk hållbarhet samt ansvara för energi- och klimatfrågor, 

strategisk trafik- och kollektivtrafikplanering, översiktsplanering 

och planering av mark och vatten samt skydd av natur. 

Hållbarhetsutskottet ansvarar också för vägledning/rådgivning och 

information ut motmedborgarna i miljö- och klimatfrågor samt 

sociala frågor. Såväl KSAU som HBU bör ha (5+5). 

Kommunstyrelsen ansvarar i övrigt enligt tjänsteutlåtandet för 

mark- och exploateringsfrågor, bostadsplanering och för att följa 

upp att kommunens verksamhet och utveckling går i linje med 

nationella, regionala, och kommunens politiska målsättningar och 

beslut samt att lagar och förordningar följs (13+13) 

 Samhällsplaneringsnämnd, SPN, som ansvarar för detaljplanering, 

områdesbestämmelser, fördjupad översiktsplanering, enligt PBL 

samt kollektivtrafikutveckling och hållbart resande (9+9) 

 Utbildningsnämnd med ansvar för alla kommunens utbildnings-

frågor (Kulturskolan undantagen) från förskola till gymnasiet och 

annan pedagogisk verksamhet med huvudmannaskap för kommunal 

verksamhet och uppföljning av alla kommunens barn/elever, oavsett 

huvudman (11+11) 

 Teknisk nämnd, ansvar enligt förvaltningens förslag (9+9) 

 Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnd, ansvar enligt förvaltningens 

förslag (9+9) 

 Socialnämnd inklusive funktionshinder i övrigt enligt förvalt-

ningens förslag (9+9) 

 Äldreomsorgsnämnd, ansvarar för omsorgen för kommunens äldre 

(9+9) 

 Arbetsmarknadsnämnd (9+9) 

 Kultur och fritidsnämnd med utökat ansvar för bland annat 

porslinsmuseum samt för övergripande ungdomsfrågor och 

samordning av kommunens främjande och förebyggande insatser 

för ungdomar (9+9) 

 Överförmyndarnämnd (3+3, 2+2 utses av Värmdö kommun, 1+1 

utses av Vaxholms stad) 

 Valnämnd (antal ledamöter är detsamma som antal partier i 
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kommunfullmäktige efter valet i september 2014, + lika många 

ersättare).  

2. Samtliga nämnder och fullmäktigeberedningar kan besluta att inrätta 

utskott.  

3. Nämnderna och fullmäktigeberedningarna har också möjlighet att 

inrätta rådgivande organ. Dessa råds arbetsordningar ska fastställas av 

kommunfullmäktige. Råden har inte rätt till ersättning enl. 

ersättningsreglerna för förtroendevalda.  

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå nya reglementen för 

nämnder och styrelser och andra därtill relevanta styrdokument med 

anledning av den förändrade nämndsorganisationen. Dessa ska 

återrapporteras till kommunfullmäktige senast i december 2014.  

5. Gustavsbergs porslinsmuseum AB förklaras vara ett vilande bolag, och 

samtlig verksamhet, inventarier etc. flyttas till kommunen genom en så 

kallad inkråmsaffär per den 1/1-2015. Porslinsmuseums verksamhet 

överflyttas till kultur och fritidsnämndens ansvarsområde.  

6. Avslag på punkt 6 till förmån för eget förslag att-sats 1.  

7. Att en Demokratiberedning inrättas i kommunfullmäktige med ansvar 

för att utveckla medborgarinflytandet och demokratin i kommunen be-

stående av en ledamot och en ersättare från varje i kommunfullmäktige 

invalt parti (8+8). 

8. Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå en ny budgetprocess där 

kommundirektörens budgetförslag bygger på föregående års bokslut 

och nämndernas mål och beslutade inriktningar. Detta ska återrapporte-

ras till kommunfullmäktige senast i februari 2015. 

9. Att varje parti representerat i kommunfullmäktige ges möjlighet att utse 

en politisk revisor. 

 

Pettersson yrkar avslag på återremissyrkandet. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles eller avslås och 

finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår återremissyrkandet röstar ja, den som biträder återremissyr-

kandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Anders Bergman (FP), Per-Olof Fransson 

(KD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Annika Andersson Ribbing (S), 

Nils-Erik Särnbrink S(), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sex nej-röster mot fem ja-röster att återremit-

tera ärendet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna är mycket besvikna att det handslag och den överenskom-

melse om ny organisation som vi gjorde med Moderaterna under sommaren inte 

har hållits. Vi var beredda att vid kommunstyrelsens sammanträde i augusti, rösta 

för den kompromiss vi hade nått under våra förhandlingar. Tyvärr rycktes då för-

slaget från dagordningen av ordföranden. 

 

När det nya ärendet kom i handlingarna för dagens sammanträde, blev vi ytterligt 

förvånande att förslaget var ändrat. Flera nämnder hade krympt från 11+11 till 9+9 

(utbildningsnämnden, vård- och omsorgsnämnden samt utbildningsnämnden) och 

övriga hade inte längre nio ersättarplatser utan endast sju. 

 

Vår utgångspunkt för den ursprungliga kompromissen var att beställar- och utfö-

rarnämnderna skulle tas bort och att antalet nämndsplatser inte skulle minska. 

 

Ett av skälen till neddragningen i förslaget är att göra en besparing. Vi menar att 

det handlar om småpengar i sammanhanget, särskilt i förhållande till nackdelarna. 

Med bibehållet antal platser skulle vi ändå ha gjort en de facto-effektivisering, ef-

tersom vi då inte hade ändrat antalet folkvalda alls under perioden 2011-2018. Un-

der samma period har befolkningen i Värmdö ökat mycket. Tanken med att ha 

många politiskt engagerade medborgare är en av den representativa demokratins 

grundpelare. När det finns en tillräckligt stor plattform att bedriva politik utifrån, 

ökar också möjligheten för politiska partier att locka nya medlemmar. Och ju fler 

platser det finns, desto större chans att få personer med många olika bakgrunder i 

de politiska församlingarna. 

 

Det finns också ett stort demokratiskt problem i nedskärningen av antalet ersättar-

platser eftersom det riskerar att mindre partier hamnar utanför. 

 

Dessutom är det lagstiftarens mening att antalet ersättarplatser ska vara samma 

som antalet ledamotsplatser. 

 

Vi har också inför och under dagens möte varit villiga att kompromissa gentemot 

nämndsförslaget från augusti, men det lyckades inte. Vi ser nu fram emot en ny, 

bred och inkluderande diskussion. 

 

Eftersom vi är ett ansvarstagande parti yrkade att denna beredning skulle bli klar 

till ett extra kommunstyrelsesammanträde som borde hållas före nya mandatpe-

riodens första fullmäktige, den 22 oktober 2014.” 

 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi i Miljöpartiet de gröna i Värmdö är inte nöjda med den process som har 

fört fram till det liggande förslaget till ny nämndorganisation. Särskilt 
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anmärkningsvärt är det att det liggande förslaget minskar antalet 

förtroendevalda jämfört med den ram som togs strax innan sommaren.  

Vi finner det också remarkabelt att förslaget inte har hanterats av samtliga 

partier eller åtminstone förankrats bland gruppledarna. Värmdömoderaterna har 

en dålig historik vad gäller omorganisationer av den kommunala 

organisationen och det är märkligt att de återigen väljer att lägga fram ett 

förslag som går emot den enighet som rådde kring den politiska kappan i 

kommunstyrelsen innan sommaren och den samstämmighet som rådde under 

våren då samtliga partier träffades i breda politiska grupper och diskuterade 

kommande politisk organisation. Under de mötena var vi i Miljöpartiet mycket 

konstruktiva. Tidigt deklarerade vi våra syn- och ståndpunkter på hur vi ser att 

en kommande politisk organisation bör se ut. Efter det sista mötet den 17 juni 

vet vi att det pågått en diskussion mellan partier i kommunstyrelsens presidium 

som vi inte varit delaktiga i. 

 

Det är inte klädsamt att i efterhand ändra kostymen för att passa ett valresultat. 

Det har varit för många år i Värmdö när den politiska organisationen har varit 

det största trätoämnet mellan majoritet och opposition, så vill vi inte ha det den 

här gången. 

 

Miljöpartiets förslag till nämndorganisation föreslår några förändringar jämfört 

med det framlagda förslaget. Vi ser med tillfredsställelse att den dubbla 

nämndstrukturen är borta och att det har skapats en nämnd för arbetsmarknads- 

och näringslivsfrågor, något vi föreslog under det föregående arbetet då 

samtliga partier var inbjudna att vara med. 

Miljöpartiet föreslår att följande nämnder ska finnas i Värmdö kommun under 

mandatperioden 2015-2018. Antal ledamöter och ersättare anges inom 

parentes. 

 

• Kommunstyrelse med ett arbetsutskott, KSAU, som också fungerar som 

kommunens krisledningsnämnd och det forum där arbetsgivarfrågor hanteras. 

Vidare ska KS ha ett hållbarhetsutskott med ansvar för att följa upp såväl 

ekonomisk som social och ekologisk hållbarhet samt ansvara för energi och 

klimatfrågor, strategisk trafik- och kollektivtrafikplanering, översiktsplanering 

och planering av mark och vatten samt skydd av natur. Hållbarhetsutskottet 

ansvarar också för vägledning/rådgivning och information ut mot medborgarna 

i miljö- och klimatfrågor samt sociala frågor. Såväl KSAU som HBU bör ha 

(5+5) 

 Kommunstyrelsen ansvarar i övrigt enligt tjänsteutlåtandet för 

mark och exploateringsfrågor, bostadsplanering och för att följa upp att hela 

kommunens verksamhet och utveckling går i linje med nationella, regionala, 

och kommunala politiska målsättningar och beslut samt att lagar och 

förordningar följs. (13+13) 

• Samhällsplaneringsnämnd, SPN, som ansvarar för detaljplanering, 

områdesbestämmelser, fördjupad översiktsplanering, enligt PBL samt 

kollektivtrafikutveckling och hållbart resande. (9+9) 

• Utbildningsnämnd med ansvar för kommunens alla utbildningsfrågor 

(Kulturskolan undantagen) från förskola till gymnasiet och annan pedagogisk 
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verksamhet med huvudmannaskap för kommunal verksamhet och uppföljning 

av alla kommunens barn/elever, oavsett huvudman. (11+11) 

• Teknisk nämnd, ansvar enligt förvaltningens förslag. (9+9) 

• Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnd, ansvar enligt förvaltningens förslag 

(9+9) 

• Socialnämnd inklusive funktionshinder i övrigt enligt förvaltningens förslag 

(9+9) 

• Äldreomsorgsnämnd, ansvarar för omsorgen om kommunens äldre.  (9+9) 

• Arbetsmarknadsnämnd (9+9) 

• Kultur, ungdoms och fritidsnämnd med utökat ansvar för bland annat 

porslinsmuseum samt ansvar för övergripande ungdomsfrågor och samordning 

av kommunens främjande och förebyggande insatser för ungdomar. (9+9) 

• Överförmyndarnämnd (3+3, 2+2 utses av Värmdö kommun, 1+1 utses av 

Vaxholms stad)  

• Valnämnd (antal ledamöter är detsamma som antal partier i 

kommunfullmäktige efter valet i september 2014, + lika många ersättare) 

 

Vi vill att samtliga nämnder och fullmäktigeberedningar ska kunna besluta om 

att inrätta utskott. Nämnderna och fullmäktigeberedningar har också rätt att 

inrätta rådgivande organ. Dessa råds arbetsordningar ska fastställas av 

kommunfullmäktige. Råden har inte rätt till ersättning enligt ersättningsregler 

för förtroendevalda. 

 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå nya reglementen för nämnder och 

styrelser och andra därtill relevanta styrdokument med anledning av den 

förändrade nämndorganisationen. Dessa ska återrapporteras till 

kommunfullmäktige senast i december 2014. Gustavsbergs porslinsmuseum 

AB förklaras vara ett vilande bolag, och samtlig verksamhet, inventarier etc. 

flyttas till kommunen genom en så kallad inkråmsaffär per den 1/1-20 15. 

Porslinsmuseums verksamhet överflyttas till kultur och fritidsnämndens 

ansvarsområde. 

 

Vi vill att en Demokratiberedning inrättas i kommunfullmäktige med ansvar 

för att utveckla medborgarinflytandet och demokratin i kommunen bestående 

av en ledamot och en ersättare från varje i kommunfullmäktige invalt parti 

(8+8). 

 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå ny budgetprocess där 

kommundirektörens budgetförslag bygger på föregående års bokslut och 

nämndernas mål och beslutade inriktningar. Detta ska återrapporteras till 

kommunfullmäktige senast i februari 2015. 

 

Varje parti representerat i kommunfullmäktige ges också möjlighet att utse en 

politisk revisor. 

 

Vi ser också en brist i det förslag som förvaltningen har skickat ut i förhållande 

till det som kommunallagen rekommenderar när det gäller antalet ledamöter 

och ersättare. 
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6 kapitlet kommunallagen: 

Antalet ledamöter och ersättare 

9 § Ledamöter och ersättare i en nämnd väljs av fullmäktige till det antal som 

fullmäktige bestämmer. I styrelsen får antalet ledamöter inte vara mindre än 

fem och antalet ersättare bör vara lika stort som antalet ledamöter. 

Med hänvisning till allt detta yrkade vi på återremiss för att Värmdö kommun 

ska ha en nämndorganisation som har så brett stöd bland de partier som ingår i 

fullmäktige som möjligt utifrån de tre olika förslag som hittills föreslagits.” 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt återremissyrkandet om han varit beslutande vid dagens sam-

manträde. 

 
Sändlista 

KS 

KLG 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0268 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 164 

Delområdesprognos 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras och kommundirektören får i uppdrag att arbeta om un-

derlaget så att dagens utveckling avspeglar sig i befolkningsprognoserna på 

delområdesnivå. Även syftet med delområdesprognoserna bör tydliggöras. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Baserat på befolkningsprognosen för Värmdö kommun tas årligen även en pro-

gnos för kommunens fem delområden fram för de kommande tio åren. Progno-

sen redovisar ett lågt utvecklingsalternativ, baserat på nuvarande tillväxtnivå på 

cirka en procent per år, och ett högt alternativ, baserat på en årlig tillväxt på 

cirka tre procent. För åren 2014 - 2023 antas befolkningsökningar, i varierande 

grad, inom samtliga delområden. I vissa åldersklasser antas befolkningsföränd-

ringar som kan påverka behovet av kommunal service inom vissa områden. 

Prognosen är beroende på antaganden om framtida bostadsbyggande. Bygg-

nadstakten baseras på de större bostadsbolagens produktionsplaner för de 

närmaste åren och på kommunens bedömning med hänsyn till pågående detalj-

planering liksom erfarenheter av realisering av byggplaner. 

 
Handlingar i ärendet 

Delområdesprognos 2014 – 2023, KLK 2014-08-12 

 
Yrkanden 

Peter Frej (M) yrkar att delområdesprognosen ska antas. 

 

Max Ljungberg (MP) yrkar att ärendet återremitteras och att kommundirektö-

ren får i uppdrag att arbeta om underlaget så att dagens utveckling avspeglar 

sig i befolkningsprognoserna på delområdesnivå. Även syftet med delområdes-

prognoserna bör tydliggöras. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar att kommundirektören ska få i uppdrag att 

arbeta om underlaget så att dagens utveckling avspeglar sig i befolkningspro-

gnoserna på delområdesnivå. Även syftet med delområdesprognoserna bör tyd-

liggöras (tilläggsyrkande). 

 

Frej yrkar avslag på yrkandena från Ljungberg och Andersson Ribbing. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles eller avslås och 

finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 
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”Den som avslår återremissyrkandet röstar ja, den som biträder återremissyr-

kandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Marie Bladholm (M), Fredrik Sneibjerg (FP), Per-Olof Frans-

son (KD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Annika Andersson Ribbing (S), 

Nils-Erik Särnbrink S(), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sex nej-röster mot fem ja-röster att återremit-

tera ärendet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen biföll yrkandet om återremiss eftersom det är av 

största vikt att kommunstyrelsen lämnar ifrån sig så korrekta styrdokument som 

möjligt till verksamheterna. När vi – till exempel – i utbildningsstyrelsen planerar 

förskolor på felaktiga underlag, riskerar vi att få brist på platser där vi behöver fler 

och överskott där vi behöver färre. Det blir ett ekonomiskt dränage. Vi är fullt 

medvetna om hur svårt det är att göra exakta prognoser. Det är inte det vi efterfrå-

gar. Men i den aktuella prognosen var det uppenbart fel att vi kommer att ha en 

tillväxt av mindre barn i skärgården och Djurö/Stavsnäs.” 

 

MP-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi i Miljöpartiet de gröna i Värmdö är väldigt tacksamma för det arbete som 

förvaltningen lagt och lägger ner på att förbättra befolkningsprognoserna på 

delområdesnivå. Och att prognoserna även kompletterats med de senaste fem 

årens faktiska befolkningsutveckling uppdelat på de fem delområdena 

Gustavsberg, Ingarö, Värmdö, Djurö/Stavsnäs och Skärgården. Prognoserna är 

ett viktigt planeringsredskap främst inom skola och omsorg och vi ser nu 

tydliga tendenser på att vi exempelvis behöver förstärka med fler platser inom 

äldreomsorgen i flera kommundelar. 

 

Jämför vi de senaste årens utveckling med prognoserna ser vi tydligt att det 

finns problem med dagens prognoser. Invånarantalet i Skärgården och 

Djurö/Stavsnäs visar en tydlig minskning de senaste åren, varför prognosens 

föreslagna ökning för dessa områden framstår som orealistisk. Samtidigt har 

invånarantalet i Gustavsberg ökat mer än prognoserna visar, vilket förklarar 

varför prognoserna för hela kommunen kan överensstämma, samtidigt som 

delområdesprognoserna för olika områden visar fel. 
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Här har vi en orsak till varför flera av våra resultatenheter har svårt att gå med 

budget i balans, och varför vi har brottats med en eftersläpning i omställning av 

lokaler från ytterområden, till de områden där verksamheten efterfrågas, de mer 

centrala områdena. Bryter man ner siffrorna på ännu mindre områden, sk. 

NYKO´s, framstår det tydligt att det även finns lokala skillnader inom 

exempelvis Ingarö. 

 

För att inte fastslå en felaktig bild av befolkningsökningen i kommunen, är vi 

väldigt glada att kommunstyrelsen denna gång följer vår uppmaning att inte 

fastslå densamma och istället återremitterar Befolkningsprognosen på 

delområdesnivå för att kompletteras med det ytterligare justeringsarbete som 

förvaltningen redan arbetar med.” 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________  
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 165 

Sammanträdestider för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige 2015 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunstyrelsen (KS) sammanträder följande onsdagar 2015, kl. 

13.30: 

14/1, 4/2, 11/3, 15/4, 12/5 (tisdag), 3/6, 16/9, 7/10, 11/11, 2/12. 

Kommunstyrelsens förslag 
 

2. Kommunfullmäktige (KF) sammanträder följande onsdagar kl. 18.00: 

28/1, 18/2, 25/3, 29/4, 27/5, 17/6, 30/9 (budgetmöte kl. 09.00), 21/10, 

25/11. 16/12. 

 
Beslutsnivå 

p. 1 kommunstyrelsen 

p. 2 kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till sammanträdestider bygger på samma principer som tillämpats un-

der senare år (KF-möten sista onsdagen i månaden kl. 18.00, KS-möten ons-

dagen två veckor tidigare kl. 13.30). Förslag till sammanträdestider för kom-

munstyrelsens utskott redovisas senare. 

 
Handlingar i ärendet 

Förslag till sammanträdesdagar för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

2015, KLK 2014-08-20 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 12SPN/0268 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 166 

StartPM för Styrsvik 1:32 1:51 och 1:82 – Runmarö 
hamn 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till StartPM för Styrsvik 1:32, 1:51 och 1:83 - Runmarö hamn, god-

känns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Gourmet Food Financial AB har inkommit med ett förslag om upprättande av 

detaljplan för att möjliggöra en förtätning av hamnområdet i Styrsvik med bl.a. 

radhus och fristående enfamiljshus. En småbåtshamn samt en servicebyggnad 

med bl.a. restaurang föreslås. 

 

Utifrån gällande översiktsplan bedöms att en exploatering inte strider mot 

denna. Tvärtom kan det vara lämpligt att Runmarö som är en kärnö kan förstär-

kas med service, verksamheter och visst boende vid Styrsvik. 

 

Ett förslag till StartPM har utarbetats. 

 
Handlingar i ärendet 

StartPM för detaljplan Styrsvik 1:32, 1:51 och 1:82, Runmarö hamn, SBK 

2014-08-21 

 
Sändlista 

Samhällsplaneringsnämnden 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0301 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 167 

Yttrande om förslag till utveckling av KSL inför 
mandatperioden 2015 - 2018 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) har utarbetat ett förslag till utveckl-

ing av förbundet inför nästa mandatperiod. Enligt förslaget kommer förbundet 

bl.a. att fokusera på två huvudområden, välfärdsutveckling och regional ut-

veckling, med en förstärkt medlemsrepresentation genom att rollen för KSO-

gruppen blir tydligare.  

I förslag till yttrande framförs att Värmdö kommun ser generellt positivt på 

kommunförbundets förslag till inriktning, organisation och arbetsformer inför 

nästa mandatperiod och anser att föreslagna förbättringar innebär ökade förut-

sättningar för en konstruktiv samverkan inom länet inför de utmaningar som 

Stockholmsregionen står inför. Det är viktigt att framhålla att KSL ska arbeta 

på medlemskommunernas uppdrag och att prioritering av områden och speci-

fika frågor sker gemensamt.  

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande om förslag till utveckling av KSL inför mandatperioden 2015 – 2018, 

KLK 2014-09-05 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Det antecknas till protokollet att MP-gruppen inte deltar i kommunstyrelsens 

beslut. Gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Det är bra att KSL har gjort en översyn av sin organisation. Vi ställer oss 

positiva till en ökad fokusering på regional utveckling och välfärdsutveckling. 

Vi ställer oss också positiva till en ökad process- och projektorientering. 

Miljöpartiet de gröna i Värmdö ställer sig dock tveksamma till effekten av 

förslagen med att ta bort beredningarna och ge ökad befogenhet till KSO 

gruppen. Ett starkare mandat för KSO-gruppen innebär att många partier 

utesluts från inflytande. Att ersätta beredningarna med sakpolitiska nätverk och 

politiska styrgrupper riskerar att ytterligare urvattna de förtroendevaldas 

inflytande. Ett årligt konvent för erfarenhetsutbyte i olika sakfrågor tror vi är 

bra.” 

 
Sändlista 

KSL 

____________  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 22 av 25 

Kommunstyrelsen 2014-10-08 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 14KS/0332 Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 168 

Revidering av de länsgemensamma riktlinjerna för 
handläggning av ärenden vid socialtjänsten kring 
ensamkommande barn 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Värmdö kommun antar de reviderade länsgemensamma riktlinjerna för hand-

läggning av ärenden om ensamkommande barn. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Lagstiftningen om mottagande av asylsökande har förändrats. Detta medför att 

de länsgemensamma riktlinjerna för handläggning av ärenden om ensamkom-

mande barn behöver revideras. Revideringarna innebär även förtydliganden av 

förhållandena mellan kommunerna, främst vem som gör vad kring den särskilt 

förordnade vårdnadshavaren, ansvarsfördelningen vid familjeåterförening och 

om vilken instans som ska informera om att ett barn placerats i en kommun. 

 

Kommunförbundet Stockholms län (KSL) föreslår kommunerna att anta försla-

get till reviderade riktlinjer. 

 
Handlingar i ärendet 

Revidering av de länsgemensamma riktlinjerna för handläggning av ärenden 

vid socialtjänsten kring ensamkommande barn, KLK 2014-08-28 

 
Sändlista 

KSL 

Socialnämnden 

 

_____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 169 

Delgivningar 
 

 Förstudie – Mål och budgetprocess, Värmdö kommun revisorerna 

 Förslag till arbetsordning Värmdö kommuns kommunala pensionärsråd, 

SPF Värmdö 

 Kritik mot Kommunstyrelsen i Värmdö kommun för hanteringen av en 

begäran om att få ta del av löneuppgifter, 2014-09-16, JO, Riksdagens 

ombudsmän 

 Information om begreppet hästhållning, Värmdö hästvägsförening, 

2014-09-19 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 170 

Delegationsbeslut 
 

 Värmdö gymnasium, Delegationslista, 2014-09-03 

 Avtal om nyttjanderätt, 2014-09-30 

 Yttrande, Samråd om ansökan om vattenverksamhet för väg 222, ny 

Skurubro, 2014-09-08 

 Yttrande, Tillstånd till kameraövervakning, 2014-09-24 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-10-08 § 171 

Kommande sammanträde 
 

Kommunstyrelsens ordförande meddelar att kommunstyrelsen kommer att kal-

las till ett extra sammanträde onsdagen den 22 oktober. 

 

____________ 

 


